
 
Vastaus valtuustoaloitteeseen / Toimikunnan perustaminen Kokkolan 
kylien kehittämiseksi 
 
Kaupunginvaltuusto 26.08.2024 § 83  
  
 
 

Valtuutettu Lahti jätti seuraavan valtuustoaloitteen: 
 
”Kokkolassa on keskustelu kantakaupungin ulkopuolelle niin 
sanottujen sivukylien kehittäminen ja kuuleminen riittämättömäksi. 
Asialle pitäisi jotain tehdä.  Esitän että perustetaan toimikunta tai 
ryhmä joka  miettii kuule alueen väestöä liittyviä tahoja tekee 
esityksiä saada koko Kokkolan alueelle mahdollisuus asua ja elää.” 
 
 
Liite A Valtuustoaloite 
 

Päätös Kaupunginvaltuusto päätti merkitä aloitteen pöytäkirjaansa ja saattaa 
sen kaupunginhallituksen käsittelyyn. 

 
 
Kaupunginhallitus 10.02.2025 § 64  
  
 
 
Valmistelija Kaupunginjohtaja Stina Mattila 

 
 Kuntaliitoksen yhteydessä vuonna 2009 perustettiin aluetoimikunta 

Kälviän, Ullavan ja Lohtajan alueita varten kyseiselle 
valtuustokaudelle. Aluetoimikunnan tehtävä oli seurata mm. 
yhdistysmissopimuksen toteutumista ja entisten kuntien alueiden 
kehittymistä. 

 
 Aluetoimikunnan kokouksessa 12.12.2012 § 13 toimikunta esitti 

omasta roolistaan kriittisiä näkemyksiä. Toimikunta koki 
onnistuneensa eriarvoisuuden vähentämisessä. Suurimpina 
ongelmina koettiin todellisen päätösvallan ja oman budjetin 
puuttuminen. Tulevaisuutta ajatellen aluetoimikunta piti 
aluelautakuntien perustamista tarpeettomana.  

 
 Nykyisen valtuuston hyväksymän kaupunkistrategian 

menestystekijöiksi on kirjattu mm. monipuoliset asumisen 
vaihtoehdot, turvalliset ja viihtyisät elinympäristöt sekä elävä 
kaupunkikeskusta ja aktiiviset kylät. Strategia on voimassa vuoden 
2025 loppuun ja uusi valtuusto työstää uutta strategiaa syksyn 2025 
aikana ja tavoitteena on, että valtuusto hyväksyy uuden strategian 
alkuvuodesta 2026.  

 
 Kaupunginhallitus on hyväksynyt kasvuohjelman 20.5.2024 § 241. 

Kasvuohjelmassa on yhdeksi pääteemaksi kirjattu ennakoiva 
maankäyttö ja infran kehittäminen sekä asuminen. Maankäyttö- ja 
asuntopoliittinen ohjelma (MASTO) on myös valmisteilla ja 



tavoitteena on tuoda MASTO-ohjelma päätökseen uudelle 
valtuustolle.  

 
 Mikäli aloitteen mukaisia toimikuntia perustetaisiin, olisi toimintaan 

varattava myös resursseja eli viranhaltijoita hoitamaan toimikunnan 
käytännön asioita. Tällä hetkellä ei ole vapaata resurssia ja tämä 
edellyttäisi lisärekrytointeja, jotka talousohjelma huomioiden ei ole 
mahdollista. Mikäli kaupunki perustaisi aloitteessa mainittuja 
toimikuntia tulee haasteeksi myös se miten toiminta organisoidaan, 
jotta kaikkia kyliä kohdellaan tasapuolisesti.    

 
 Kaupunkiorganisaatiossa on todettu erinoimaiseksi ratkaisuksi 

vapaaehtoispohjalta toimivat kylätoimikunnat, asukasyhdistykset tai 
vastaavat. Itsenäiset kylätoimikunnat ja asukasyhdistykset nostavat 
erinoimaisesti esille juuri oman alueen kannalta heille tärkeitä 
asioita. Toimijat ovat aktiivisia ja vuoropuhelu kaupungin 
viranhaltijoiden kanssa onnistuu hyvin.   

 
 Strategian ja MASTO-ohjelman valmistuttua asia voidaan arvioida 

uudelleen. 
 
Kaupunginjohtaja  Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että 

valtuusto 
 

1. merkitsee tiedoksi annetun selvityksen. 
 

2. katsoo aloitteen tulleen käsitellyksi. 
 
Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi päätösesityksen. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 10.03.2025 § 20    
17/00.01.06/2024    
 
 

 
Kaupunginhallitus Kaupunginvaltuusto  
 

1. merkitsee tiedoksi annetun selvityksen. 
 
2. katsoo aloitteen tulleen käsitellyksi. 

 
Käsittely Valtuutettu Lahti esitti, että aloite pysyy voimassa. Esitys raukesi 

kannattamattomana. 
 
Päätös Kaupunginvaltuusto hyväksyi päätösesityksen. 
 


